
   

Mødedeltagere: Bestyrelsen 
Referent SC   
Afbud: til mejls@fmk.dk Afbud:  

 

Referat   Bestyrelsesmøde   

Tirsdag den 14. marts 2023  

Kl. 17.00 – 19.00  
Afd. Kværndrup 

 

Punkt 1  Godkendelse af Dagsorden (5.min) 

Ansvarlig  Britta 

Sagsfremstilling  

Bemærkninger  

Beslutning godkendelse 

 

 

Punkt 2  Nyt fra Landsbyordningen (20.min) 

Ansvarlig  ME, SC, MB, SGR 

Sagsfremstilling Nyt fra ledelsen  
Nyt fra medarbejderne 

Bemærkninger Afd. Ryslinge: 

MUS er ved at være afholdt hos alle personaler. 

ForårsSFO starter efter Påskeferien, der er pt 14-15 børn 

Vejarbejde med nedgravning af fjernvarme, som har betydet, at personale 

og forældre ikke har parkeringsmuligheder, når der begynder at grave noget 

ned. 

Begge afdelinger er i gang med den nationale trivselsundersøgelse. 

Derudover er der også en forældretrivselsundersøgelse, som sidste gang 

var i 2019. Vi opfordrer til at forældrene får lavet den, så vi efterfølgende kan 

se en rød tråd på noget af det. Kan trivselsmålingen sige noget om skolens 

økonomiske rammer og udfordringer med dette. 



Eventyrhuset:  

MB syg, derfor intet pt. 

Oasen:  

renoveringen skrider fremad, malerarbejder er ved at være færdig. 

Storegruppen er klar til at rykke videre. 

Der er en del indkøring af nye børn 

Der er blevet godkendt opsætning af hegn bagerst på legepladsen. 

SGH er i gang med fondsansøgninger til brug af nyt inventar. (obs på 

fondsmoms) 

Dialog med Ejendom vedr belysning på stuerne, der er ved at blive indhentet 

tilbud på det, så der kommer bedre lys og dermed bedre arbejdsforhold og 

trivslen blandt børnene. 

Forældrehenvendelser vedr fotografering og tidspunktet det tages på. se pkt 

8. 

Kværndrup: Stop af afdelingsleder, og afsøgning af nye ansøgere. ME 

varetager afdelingslederopgaven på afd. Kværndrup i mellemtiden..  

Ansættelse af medarbejdere, der dækker en sygemelding og er med på 

også at dække når den sygemeldte medarbejder er på vej tilbage. 

Orlov af pædagog, der er ME ved at ansætte en erfaren i dette vikariat.  

Beslutning  

 

 

Punkt 3  PALS (10.min) 

Ansvarlig  ME/SC 

Sagsfremstilling  Status på PALS og Prøvehandling 

Bemærkninger  Pædagogiske retning for det pædagogiske arbejde i 
skoledelen Pædagogisk lørdag 
 
Vi har lagt et årshjul på PALS arbejdet. 
Vi er i gang med at opdaterer og fornyer vores 
forventningstavle. Vi har i personalegruppen haft gode 
drøftelser om arenaerne og også blevet opmærksom på at 
der er arenaer vi mangler. 
Derefter skal vi arbejde med klasserumsledelse og 
kerneopgave med den børnegruppe vi har. Hvordan kan vi 
håndtere børnegruppen fagprofessionelt og pædagogisk. 
Prøvehandlingen er vi fortsat i gang med og vi runder af med 
to møder, et i april og et i juni. 
Her tager vi fat på teamet, teamets indsatsplan og 
teamkontrakter, en del af opstart til fremadrettet arbejde. Det 
evalueres lige inden vi går på sommerferie. 
31. maj skal vi ansøge om nye læringsforløb til kommende 
skoleår. 
Det vil være 2 længerevarende og 5 korte læringsforløb som 
vi kan byde ind på. 
Spørgsmål: Hvem er det der byder ind på dette, personale 
eller ledelse? - ME - det vil blive begge dele, ved at ledelsen 
i samarbejde med personalet finder ud af hvordan vi tager 
del i de forskellige læringsforløb. 



Beslutning  

 

 

Punkt 4  Skoleårets planlægning 23/24 (15.min) 

Ansvarlig  ME/SC 

Sagsfremstilling  Timetalsoversigt til godkendelse mm.  

Bemærkninger  Procesplan  
Konvertering af understøttende undervisning 
 
ME/SC har lavet et udkast på en timefordelingsplan for skoleåret 
2023/2024. Vi har igen fået mulighed for at konverterer UU-timer til to-
lærertimer. 
Der er politisk opbakning fra OLU til at konvertere timer til 
tolærerordningen. 
En kortere skoledag gør noget godt for børnene. Der er evidens for at de 
lange skoledage ikke øger trivslen og fagligheden 
Vi arbejder på et godt SFO2-tilbud på afd. Ryslinge. Det har nemlig været 
afhængig af bussernes afgangstider. 
En tredje er at der kommer mere tid i SFO. 
 
Vi om-konverterer så indskolingen har KVÆ 7.40 - 12.55, RYS 8.00 - 
13.20. 
Vi om-konverterer så mellemtrinnet har 32 lekt. i stedet for 34. lekt. 
Det betyder at den lange onsdag forkortes, at der er to lange dage og tre 
korte dage, de lange dage kan evt. være tirsdag/onsdag eller 
tirsdag/torsdag. 
 
SFO2 - det er lovbestemt hvor lang tid der er åbent, vi kan ikke forkorte i 
åbningstiderne, SFO2 kan kun holde åbent 4 dage om ugen.  Ved 
konverteringen giver det mere SFO-tid og SFO2-tid.  
 
Drøftelse om hvordan vi lægger timeantallet på mellemtrinnet og hvordan vi 
afsætter timerne pr dag. Det kan være tidligt for 4.kl at få fri kl 12.55/13.25. 
Ønsket om korte dage, med fokus på kvalitet. Dermed får vi også mere tid i 
SFO, hvor der er mulighed for at give mere fritid til børnene. 
 
BUS: ME har ønsket kraftigt at de to afdelinger har samme ringetider og 
mødetider. Lige nu er der 20 min. forskel, hvilket betyder at personalet har 
20 min forskudt arbejdstid, som påvirker samarbejdet personalet imellem.  
 
fagønske fra MLO -kan vi skemaplanlægge så vi har to lekt BK og to lekt 
H/D. 
 
 

SVØMNING: Det er desværre ikke muligt for forældrebestyrelserne at 
påvirke den politiske beslutning vedr svømmeundervisningen. Tre Ege har 
fået tildelt 40.000 kr, som svarer til 10 gange. Vi har tidligere selv suppleret 
op fra skolens side økonomisk, det må vi ikke længere, da det ikke giver den 
ønskede besparelse. 
 
 



Beslutning Vi går med 30 lektioner i indskolingen 

vi går med 32 lektioner på mellemtrinnet 

Vi skal på næste møde drøfte hvordan timerne placeres i løbet af ugen i 

forhold til lange og korte dage. 

 

 

Punkt 5  Budget 2022 + 2023 (10.min) 

 

 
Børnehaven Eventyrhuset,  
Afd. Ryslinge & Afd. Kværndrup &  
SFO Kålormen SFO Slottet Børnehuset Oasen  Graabjergvej 10 Kirkevej 3 Kirkevej 12 5856 Ryslinge 5772 Kværndrup 5772 
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Ansvarlig  ME 

Sagsfremstilling  Status på budget 23 

Bemærkninger Der kommer politiske aftaler, som betyder at der kommer ny tildelingsmodel 

og der indføres et nyt økonomisystem. 

Vi har en afdelingsleder der er sat til stop pr 1.april, og et lille merforbrug pga 

sygemeldinger. 

Vi har fået lov til at overføre 2%, men ved ikke om vi får lov til at overføre alle 

4% overskud. 

Skoledelen= + 130.000 

KVÆ SF= + 600.000 

RYS SFO= - 58.000, som er bevidst, da vi vælger at tage en 

pædagogstuderende ind.  

Eventyrhuset = + 5000 

Oasen = +80.000 

dette skal tages med måde, men umiddelbart se det fornuftigt ud.,  

 

Beslutning  

 

 

Punkt 6  Opfølgning på pædagogisk lørdag (10.min) 

Ansvarlig  Maria TR 

Sagsfremstilling  

Bemærkninger Personalet ønsker at der bliver arbejdet med følgende principper i 



bestyrelsen. 

 

● IT og medier (mobiltelefoner, smartwacth og Chromebook - må de 

komme med hjem, ansvar osv.) 

● Vold og sprog 

● Værdigrundlaget for hele landsbyordningen 

● Definition på Kerneopgaven 

● Forældresamarbejder, kommunikation AULA, Skole/hjem, osv. 

 

Gode og relevante principper der er vigtige. 

Der opfordres til at medarbejderne byder ind med forslag til hvad 

principperne kan indeholde, så bestyrelsen har noget at tage udgangspunkt 

i. 

Beslutning Vi arbejder videre med principperne 

 

 

Punkt 7  PR-udvalg (5.min) 

Ansvarlig  Britta 

Sagsfremstilling  PR-udvalg  

Orientering om fokusområde for SFO2  
Fondsansøgning  
 

Bemærkninger Med inspiration fra hvordan det fungerer i Kværndrup. 

PR-gruppen er Maria (suppleant), Jane og Britta. 

Vi er i gang med at undersøge hvilke interesser der er hos børnegruppen, 

samt hvilke ting der kunne deles de to SFO2 imellem. 

 

Brugerundersøgelse hos forældre og børnegruppen - hvorfor vælger 

man/fravælger man SFO2? 

Hvad skal der til for at gøre brug af den. 

 

Det er vigtigt at vi får den til at vokse i afd. Ryslinge, da den skal bestå.  

Drøftelse af placeringen og det rum der bruges. 

 

Næste skridt er aktiv handleplan 

Beslutning  

 

 

Punkt 8  Fotografering (min. 5.min) 

Ansvarlig  ME 

Sagsfremstilling  Status på fotografering 



Bemærkninger Orienteringspunkt 

 

drøftelse af tidspunktet for hvornår der foretages fotografering. 

Ønske i bestyrelsen og blandt forældre at vi rykker fotograferingen til 

skolestart og lige derefter.  

Beslutning  Odense skolefoto  
Børnehusene – 21. marts   
Skole afd. Rys – 19. april  
Skole afd. Kvæ – 20. april 

 

 

Punkt 9  Principper (min. 30.min) 

Ansvarlig  ME 

Sagsfremstilling På baggrund af aktuelle oplevelser er der brug for, at vi kikker ind i  
udarbejdelsen af et princip for ”kommunikation mellem skole/dagtilbud 
og  hjemmet”.   

Se vedhæftet eksempel.  
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Bemærkninger Hvordan sikre vi en konstruktiv dialog, skole/dagtilbud og hjem i et ordentligt 

sprog begge veje. 

 

Tydelig forventning til at vi taler ordentligt, at kommunikationen primære 

dialog foregår i skole/dagtilbuddets åbningstid, samt at der er en 

bagkant/ramme for hvornår man senest skal svare ordentligt på en besked. 

 

Drøftelse af det udkast som vi præsenteres for. 

 

Årshjul på skoleområdet så forældrene også ved hvilke møder der er i løbet 

af et skoleår i god tid. 

At der indskrives i princippet, at man som husstand deltager i de møder der 

er i løbet af hele skoleåret 

At man ikke sender beskeder ud fredag-søndag og forventer svar. Dette går 



begge veje. 

 

Foregår kommunikationen på andre platforme end AULA, hvad er der 

forventninger til dette både fra personale og forældre.  

 

Kort tilbagemelding af formuleringerne på forslaget.  

Forventning at vi ved tilbagemeldinger ikke sætter et bestemt dag-tidspunkt 

på, men at det er hurtigst muligt, i tilfælde af f.eks. sygdom. 

At der står mulighed for. 

At løse konflikter er ikke kun et forælderanliggende, formulerer det således 

at skolen hjælper til. 

Husk at få det formuleret så det er en landsbyordning, så der ikke er gjort 

brug af  “skole”ord og udtryk, men at dagtilbud også kan relaterer sig til det. 

Afklaring af at forældre holder sig opdateret, og at det er tydeligt hvor 

forældrene ved at de skal holde sig opdateret.  

At kontakte “de rigtige personale/forældre", hvad er definitionen på dette. 

Hvordan får vi kontakt hvis der er et reelt problem. 

Hvad gør vi ved de forældre, vi ikke kan få fat i. 

Er forældrene trygge i kommunikationen og tilliden mellem hinanden.  

 

Beslutning  

 

 

Punkt 10  Orientering (5.min) 

Ansvarlig  a. Ved formanden: Trafikale forhold ved afd. Ryslinge  
b. Ved skolelederen  
c. Ved andre:  

Sagsfremstilling  

Bemærkninger Der opstår farlige situationer på P-pladsen ved afd. Ryslinge, så forældrene 

opfordres til at komme med beskrivelser af farlige situationer.  

 

Elevrådet afd Kværndrup - søgt Bierparty om 2 5-mandsmål. 

  

Beslutning  

 

 

Punkt 11  Fremtidige punkter (5.min) 

Ansvarlig  alle 

Sagsfremstilling -Meddelelsesbog, og i den forbindelse brugen af MOMO.  

-Drøftelse af hvilke dage der er korte og lange.  

- Frokostordning, der findes allerede en ordning på nogle af de andre skoler, 

Undersøgelse af om det kunne være noget for os på begge afdelinger. 



Bemærkninger  

Beslutning  

 

 

EVT.  
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